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J e g y z ő k ö n y v 
 
 
 
 

mely készült a Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság 
2010. szeptember 21-i üléséről 

 
 
 
 
 

Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerinti bizottsági tagok 
 

Továbbá: Tóth Lajos - alpolgármester 
               Kardos István - alpolgármester 

Örvendi László –  Országgyűlési képviselő, 
Megyei MAGOSZ elnök 

Károlyi Zoltán - jegyzőkönyvvezető 
 
 
Napirendek: 
 
 

1. Falugazdász 2010. évi beszámolója 

2. Különfélék 

 
 
Makai Lajos, a Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság elnöke 
megnyitja az ülést, köszönti a résztvevőket. Külön köszönti a bizottsági 
ülésen résztvevő Örvendi László országgyűlési képviselőt a Megyei MAGOSZ 
elnökét és Tóth Lajos, valamint Kardos István alpolgármestereket. 
Megállapítja, hogy az ülésen jelen van négy fő bizottsági tag, három fő 
igazoltan hiányzik, az ülés határozatképes és azt megnyitja.  
 
Makai Lajos bizottsági elnök javaslatot tesz a napirend módosítására úgy, 
hogy az első napirendi pont után, egy újabb napirendi pont tárgyalását 
javasolja. A bizottság jelenlévő tagjai egyhangúlag elfogadják az új 
napirendet. 
 
 

1. Beszámoló Püspökladány Város Önkormányzata négyéves 
programjának (2007-2010) végrehajtásáról. 

 
A bizottság elnöke részletesen ismertette a beszámoló anyagát. 
 
Makai Lajos: Tisztelt bizottsági tagok, van-e valakinek észrevétele, kérdése 
az eddig elhangzottakkal kapcsolatosan? 
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Amennyiben nincs senkinek kérdése vagy észrevétele, kérem, szavazzunk a 
beszámoló elfogadásáról. 
 
7/2010. (IX. 21.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság 
határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Környezetvédelmi és Mezőgazdasági 
Bizottsága elfogadásra javasolja a négyéves programról szóló beszámolót. 
  
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Arnóth Sándor polgármester 
 
A bizottság jelenlévő tagjai a határozati javaslatot egyhangúan 
elfogadták. 
 
 

2. Falugazdász 2010. évi beszámolója. 

 
Makai Lajos: Mindannyian megismerhettük a megküldött anyagból a 
falugazdász tájékoztatóját a tevékenységéről és a város mezőgazdaságáról. 
 
Bíró László: Javaslom, Matkó úr szóban egészítse ki a leírtakat. 
 
Matkó József szóban részletesen ismerteti a megküldött anyagot. 
Közben megérkezik az ülésre Tóth Lajos alpolgármester. 
 
Makai Lajos: Megköszönöm Matkó úr beszámolóját, különösen, ami a 
munkánkat is érintő nehézségeket illeti. Kérdése, észrevétele vagy hozzáfűzni 
valója van-e valakinek az eddig elhangzottakhoz? Köszöntöm Tóth Lajos 
alpolgármester urat. 
 
Bihari Imre: A beszámoló olyan részletes és mindenre kiterjedő volt, hogy 
nem tudunk kérdést föltenni vele kapcsolatban. Közben én számolgattam az 
átlagos művelt terület kb. 20 ha. Gyakorlatilag a kisebbek föladják, 
fölhagynak a gazdálkodással. 
 
Matkó József: Az idei évben nem kaptam erre vonatkozó adatot, azonban a 
tavalyi beszámolóban benne volt. 
Az időjárás miatt a legnagyobb veszélyben az őszi vetés van. 
 
Bíró László: A beszámoló egy jól összeszedett anyag, amivel nincs 
problémám. A gond azzal van, amiről szól. Minden mutató csökkenő 
tendenciát mutat. Reméljük a mezőgazdaság elsorvasztására irányuló 
folyamatok megváltoznak. Véleményem szerint, még mindig megvan a 
lehetőség a mezőgazdaság talpra állítására. A tájékoztató hiteles, csak sajnos 
elszomorító a mondanivalója. Az állattenyésztéssel kapcsolatban itt olyan 
számok vannak, amik még álmainkban se jöjjenek elő. A nagyüzemek élnek-
virulnak, és közben a trágyaelhelyezés nincs megoldva. A dűlőutak építésére 
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sajnos forrást kell teremteni. Az iparűzési adóból - és mondom ezt az 
Önkormányzat további bizottságai felé is – akár, lehetne alapot teremteni 
erre. 
Bizottsági szinten sem emlékszem arra, hogy valamilyen szemlén vettünk 
volna részt. Akik mulasztottak meg kell találni, és rendbe kell tenni. 
Összességében egy más forgatókönyv kell, hogy a mezőgazdaság ne 
csökkenjen tovább. 
 
Tóth László: Matkó József az eddigi évekhez hasonló módon szépen leírta a 
tényeket. A tartalma a beszámolónak sajnos lehangoló. Érdekeltté kell tenni 
a gazdákat, és ehhez kérjük a kormány és a képviselő urak segítségét. Az új 
bizottság feladata lesz a dűlőutak helyreállítása. Mi is tettünk lépéseket, de 
ez nem igazán sikerült. Kívánok mindenkinek jó egészséget további 
munkához. 
 
Bihari Imre: A földárverések idején még olyan felvásárlási árak voltak, hogy 
egy családot eltartott néhány sertés és számosállat. Az agrárolló nyílik, és 
nem lehet tudni meddig. A költségek nőnek, ez visszavezethető a 
privatizációs folyamatokra. 
 
Tóth Lajos: Korábban a vidék jobb pozícióban volt, a kisembert is hagyták 
élni. Kormányzati lépés szükséges a választók érdekeiért, mert egy-egy 
ember nem tud a multinacionális érdekekkel szembeszállni. A beszámoló 
tartalmas, részletes és tényszerű. A vidék és az agrárium leépülése 
döbbenetes mértékű. A termelőket az elmúlt években olyan negatív hatások 
érték, amelyek kivédhetetlenek és a tönkremenetelüket okozzák. A vidéki 
piacok újraindítása fontos, erre kérjük a kormányzatot is. A cukorgyár és az 
összes jelentős földolgozó bezárt. Lengyelországban a multik nincsenek jelen, 
a kisgadaságok látják el a vidéket. A tulajdonviszonyok változása hozta meg 
azt a helyzetet, hogy a gazdák közül kevesen tudnak tenni a vízelvezetés 
terén. Ha nincs felsőbb szintű koordináció, akkor ez nem kezelhető. Az idei 
év tragikus. Kritikus a helyzet a Futaki csatornán, a Hamvas és a Hortobágy-
Berettyón. A dűlőutak az önkormányzat tulajdonába kerültek, amelyeknek 
sem pénze, sem szakembere, sem eszköze nincs erre. Ugyanez a helyzet a 
vízgazdálkodással is. Mindezekre más megoldást kell találni. 
A falugazdászi munka fontos és szükséges a vidéki embereknek. 
Megköszönöm a falugazdász és kollegáinak munkáját. 
 
Bihari Imre: A déli elkerülő utat tovább kellene építeni az Attila utca 
irányába. 
 
Matkó József: A vízelvezetést helyettünk nem oldja meg senki. A gazdákat 
össze kellene fogni, és alakítani valamilyen konzorciumot, amely a pályázatot 
be tudja nyújtani. 
 
Makai Lajos: Ha senkinek nincs kérdése vagy észrevétele, kérem, 
szavazzunk a beszámoló elfogadásáról. 
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8/2010. (IX. 21.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság 
határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Környezetvédelmi és Mezőgazdasági 
Bizottsága elfogadja a falugazdász beszámolóját. 
  
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Makai Lajos – bizottsági elnök 
 
A bizottság jelenlévő tagjai a határozati javaslatot egyhangúan 
elfogadták. 
 
Örvendi László: Megköszöni a meghívást, majd részletesen ismerteti a 
kormányzat mezőgazdasággal és hidrológiával kapcsolatos terveit. 
 
Püspökladány, 2010. szeptember 21. 

 
 
 

k.m.f. 
 
 
 
 

_________________________     _________________________ 
 

Károlyi Zotlán            Makai Lajos 
      jegyzőkönyvvezető        bizottság elnöke 


